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HANDIKAPPRÅDET   

VID FASTIGHETSNÄMNDEN OCH  

MILJÖ- OCH HÄLSOSKYDDSNÄMNDEN  

  

  

PROTOKOLL NR 4/2009 
 

Sammanträdesdag:  

Måndagen den 31 augusti 2009 

 

    

 

  
Justerat den Justerat den  

 

 

 

 

Stefan Mattsson Britt-Marie Karlsson 

 

 

Närvarande: 

Ordförande Stefan Mattsson (SRF) 

Vice ordförande Britt-Marie Karlsson (HSO-FEB) 

Ledamöter Sebastian Nikula (DHR) 

 Seppo Mälkki (RSMH) 

                Pelle Kanbjer (SDF) 

 Britt-Inger Stjernström (HSO/R) 

   

 

Dessutom närvarade föredragande handläggare samt handikapprådets sek-

reterare Christina Moberg och Anita Westergren. 

 

Ej närvarande: Leenu Hernejärvi (HSO/Astma) 

 

 

§ 1 Sammanträdets öppnande 

Ordföranden hälsade alla välkomna och förklarade sammanträ-

det öppnat. 

 

§ 2 Val av protokolljusterare 

Ordföranden Stefan Mattsson och Britt-Marie Karlsson fick i 

uppdrag att justera dagens protokoll.  
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§ 3 Fastställande av dagordning 

Dagordningen godkändes med tillägg under Övriga frågor. 

 

§ 4 Föregående protokoll 

Rådet godkände protokoll nr 3/2009 som lades till handlingar-

na. 

  

§ 5 Inkomna protokoll/skrivelser 

Anmäldes inkomna protokoll/minnesanteckningar vilka lades 

till handlingarna: 

 

  - Kommunstyrelsens handikappråd, protokoll nr 5 och 6 

 

- Motion om åtgärdsplan för att göra Stadshuset tillgängligt för 

alla. Remiss och svar på remiss (fastighetskontoret). 

 

- Bostäder för elöverkänsliga (fastighetskontoret). 

Rådet delar synpunkterna i skrivelsen ang. bostäder för elöver-

känsliga. Rådet påpekar dock att i dag finns det ännu mer tråd-

lös teknik som inte är bra för elöverkänsliga. 

 

§ 6 Borgarrådet Kristina Alvendals möte med rådet. 

 Kristina Alvendal presenterade kort sig själv och fastighets- 

 kontorets inriktningsmål som är att ”våra kunder ska vara nöjda 

 kunder”. Utmaningen är den mix av hus som fastighetskontoret 

 förvaltar. Det är allt mellan slott och bergrum. Stadens innehav 

 av lantegendomar utanför Stockholm vill Kristina Alvendal säl-

 ja till arrendatorer, eller till kommunen där egendomen ligger 

 eller till den privata marknaden . Kristina Alvendal vill kon-

 centrera verksamheten till Stockholm och använda pengarna till  

infrastruktursatsningar. Ett exempel Kristina Alvendal angav 

var ny- och ombyggnaden av Slussen. 

 

 Kristina Alvendal tog även upp de förändringar som  

 brandstationerna stod inför. 

  

 Kristina Alvendal ville höra hur det fungerade för rådet då det 

 gäller återkoppling från nämnden på rådets synpunkter. Hon 

 önskade även höra hur vi väljer ärenden till rådet. 
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Ordföranden Stefan Mattsson påpekade att rådet vill tydliggöra 

handikappråden för politiker och tjänstemän. I och med träffar 

med dessa tydliggör rådet sin existens och sin uppgift. På detta 

sätt kan rådet komma tidigt in i beslutsprocessen, innan beslut 

fattas, och påverka besluten.  

 

Kristina Alvendal tog upp svårigheten att bygga tillgängligt i 

gamla hus. Vilka åtgärder är rimliga?  

 

Ordföranden tog upp Raul Wallenbergs torg som exempel på 

dålig tillgänglighet för synskadade. Där finns inga referens-

punkter. Ett bra exempel på återkoppling av synpunkter är arbe-

tet med restaurangen på Långholmen.  

 

Sekreteraren Anita Westergren tog även upp umgängesformer-

na mellan rådet och nämnden. Tanken är att handikapprådet ska 

bli inbjuden att träffa nämnden samt presidiet 1 gång per år. 

 

 Rådet kommer att träffa presidiet 1 oktober i år. 

  

 Kristina Alvendal lovade att återkomma med ett datum när rå-

 det kan träffa nämnden. 

 

 Rådet tackade Kristina Alvendal för att hon tagit sig tid att 

 komma och presentera sig för rådet. 

  

§ 7  Miljö- och hälsoskyddsnämnden 

Pia Winbladh Högfors, avdelningschef för Hälsoskydd, miljö-

förvaltningen, kunde inte närvara på rådet på grund av sjukdom. 

 

§ 8  Förslag till ny tillgänglighetsanpassad entré till Stadshuset 

Lennart Klaesson vid Tillgänglighetsprojektet (trafikkontoret) 

presenterade ett förslag till ny entré till Stadshuset inom ramen 

för ”Värdig entré”.  

  

Olle Lundberg, designer från Lundberg design samt arkitekt 

Håkan Langseth från White arkitektkontor redogjorde för de 

förslag som kommer att visas för nämnden. 
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Konsulterna har gjort lösningar som ska passa alla och som ska 

bevara så mycket av den ursprungliga trappan som möjligt. 

Förslaget tar hänsyn till rörelsehindrade och synskadade. För 

personer utan funktionshinder ska det fungera som i dag. 

 

Konsulterna visade på ett förslag till kontrastmarkering av den 

sten som är tänkt att användas till första trappsteget. Kontrast-

markeringen är både taktil och reflekterande. 

 

Rådet beslutade att göra ett studiebesök vid trappan. 

 

Rådet gav sekreterarna i uppdrag förlägga nästa möte i stadshu-

set. 

 

Rådet tackade för informationen. 

 

§ 9 Övriga frågor 

 Anita Westergren informerade om att presidiemötet äger rum  

1 oktober i Bolindersalen kl 10.30 – 12.00. Detta möte hålls till-

sammans med stadsbyggnadsnämndens och exploaterings-

nämndens handikappråd samt trafik- och renhållningsnämndens 

och Stockholm parkerings handikappråd.   

 

Nästa möte den 5/10 blir i stadshuset. 

Mötet den 14/12 börjar redan 10:30 (förmöte) 

                           Ordinarie möte 11 till 13 

          Jullunch från 13.15 

 

 

  Vid protokollet 

 

 

 

  Anita Westergren/Christina Moberg 
 


